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De Public Affairs Monitor wordt wekelijks opgesteld door het team Public Affairs 
van UWV. De PA-monitor geeft een overzicht van relevante ontwikkelingen in de 

politiek en bij strategische stakeholders.  
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Commissiedebat Vervuilde data 
1. Op 15 juni spreekt de Kamercommissie Digitale Zaken tijdens een debat over 

vervuilde data, data voortkomend uit bijvoorbeeld FSV lijsten of andere 
logaritmen die inmiddels zijn afgekeurd. Voor alle aanwezige Kamerleden is 
duidelijk hoe belangrijk het is om het (gebruik van) alle vervuilde data uit te 
roeien. Verschillende Kamerleden zijn van mening dat er meer regie op dit 
onderwerp zou moeten liggen bij BZK. Staatssecretaris Van Huffelen geeft aan dat 
tijdens de KOT naar boven is gekomen hoe schadelijk risicomodellen kunnen zijn. 
Het kabinet heeft in reactie daarop besloten dat de lijsten en data die hieruit zijn 
gegenereerd niet meer gebruikt mogen worden. Alles is gericht op het voorkomen 
van oneigenlijk gebruik van data. Departementen en overheidsorganisaties zijn 
eerst gaan inventariseren en definiëren, daarna heeft men dit getoetst en 
tenslotte is vervuilde data opgeruimd. Dit alles onder de regie van BZK. BZK heeft 
hierover gerapporteerd. De meeste onderzochte gegevens hadden een wettelijke 
grondslag. Bij BZK, Buza en Defensie zijn er regelingen onderzocht, na toetsing is 
gebleken dat voor deze regelingen voldoende rechtmatige grondslag was. Er zijn 
dus ook individuele personen gesanctioneerd. De ADR zal het gehele onderzoek 
ter double check nog een keer doorlichten, dat rapport zal dus niet alleen het 
proces bekijken, maar ook inhoudelijke bevindingen bevatten. Alle overheden 
zullen algoritmen met een hoog risico verplicht moeten checken op 
mensenrechten als gevolg van Europees recht. Er is geen zicht op hoe alle 
gemeenten hun instrumenten inzetten, wel is de staatssecretaris hierover in 
overleg met VNG. De praktijken die mevrouw Kathmann (PvdA) noemt keurt zij 
af. Ze benadrukt dat algoritmen ook voor hulpverlening aan burgers worden 
gebruikt. Wellicht kan het onderzoek van ministeries en dadelijk ook het ADR 
gebruikt worden door gemeenten om hun eigen beleid op het gebruik van 
algoritmen te checken. Werven IT-ers heeft een grote prioriteit door middel van 
traineeships, wervingscampagnes etc. Data is niet meer zomaar overdraagbaar op 
externe dragers, ambtenaren kunnen niet zomaar kopieën mee naar huis nemen 
op een USB-stick. Er worden tijdens het debat een aantal toezeggingen gedaan: 

• De staatssecretaris zal aan de regeringscommissaris verzoeken de Kamer 
te informeren over de termijn (procesbeschrijving) waarop de 
Informatiewet naar de Kamer komt; 

• Implementatiekader wordt voor de zomer toegestuurd;  
• Opdrachtstelling aan ADR wordt (mogelijk) aangepast zodat duidelijk blijkt, 

dat het onderzoek niet alleen processen onderzoekt maar ook inhoudelijke 
conclusies trekt. (zie bijlage 1: verslag commissiedebat vervuilde 
data) 
 

Plenair debat over werkvoorzieningen voor visueel beperkten 
2. Op 14 juni debatteert de Tweede Kamer plenair met minister Schouten (APP) over 

de werkvoorzieningen voor visueel beperkten. Veel blinden en slechtzienden staan 
op dit moment aan de kant op de arbeidsmarkt. Om die situatie te verbeteren, wil 
het kabinet de uitvoering van alle werkvoorzieningen, behalve de inzet van 
zogeheten jobcoaches, overdragen van gemeenten naar het UWV. ‘Het UWV heeft 
namelijk de specialistische kennis in huis die de gemeenten vaak niet hebben,’ 
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aldus minister Schouten. De Kort (VVD) noemt het voorstel een stap in de goede 
richting. Maar blinden en slechtzienden lopen volgens hem nu nog vaak tegen 
praktische problemen aan als ze werk hebben gevonden of met een opleiding 
gaan starten. Hij adviseert om een voorraad van hulpmiddelen aan te houden, 
zodat niemand onnodige vertraging oploopt door een aanvraagprocedure. Die 
voorraden heeft het UWV zelf niet, maar de leveranciers, reageert de minister. Zij 
erkent dat de levering van specialistische hulpmiddelen langer kan duren. Van 
Kent (SP) wil weten waarom de jobcoach niet ook centraal georganiseerd wordt. 
Het advies van Warmerdam (D66) is om te zorgen voor één loket. Hij wil ook 
weten of gemeenten verantwoordelijk blijven voor het regelen van vervoer. 
Minister Schouten antwoordt dat er geen loket bij komt, want dit gaat om mensen 
die al bij hun gemeente moeten zijn omdat ze een uitkering moeten aanvragen. 
De gemeente kan vervolgens hulpmiddelen aanvragen bij het UWV. Zo wordt 
volgens haar het beste van twee werelden gecombineerd. Het vervoer gaat onder 
het UWV vallen, want dat wilde de doelgroep zelf. Ceder (ChristenUnie) wil weten 
hoe de minister de terughoudendheid bij werkgevers gaat wegnemen om mensen 
met een visuele beperking in dienst te nemen. De Jong (PVV) vraagt de minister 
om in gesprek te gaan met werkgeversorganisaties over hoe er meer blinden en 
slechtzienden aan de slag kunnen. Het is niet altijd onwil bij werkgevers, maar 
ook vaak gebrek aan kennis van wat er met kleine aanpassingen bereikt kan 
worden, denkt Schouten. Bij regionale werkgeversservicepunten van het UWV 
kunnen werkgevers terecht met vragen. Om maatwerk voor deze doelgroep toe te 
kunnen passen, heeft het UWV om een discretionaire bevoegdheid gevraagd. 
Palland (CDA) wil weten hoe het kabinet dit gaat garanderen. Het UWV mag 
beslissen hoelang iemand bepaalde voorzieningen mag houden als diegene 
bijvoorbeeld een nieuwe baan heeft, reageert de minister. Dat is nodig om 
onnodige procedures te voorkomen. Tijdens het debat worden er twee moties 
ingediend.  

• De motie van het lid De Kort (VVD) die de regering verzoekt ‘het voortouw 
te nemen zodat het UWV en de gemeenten vóór de invoering van de 
wetswijziging via een aanspreekpunt voor werkgevers op een 
laagdrempelige wijze inzichtelijk maken welke mogelijkheden er voor 
werkgevers zijn om mensen in dienst te nemen met een beperking en 
specifiek mensen met een visuele beperking’  

• De motie van de leden De Kort (VVD) die de regering ‘verzoekt de regering 
de resultaten van de invoeringstoets één jaar na invoering van de 
wetswijziging met de Kamer te delen; verzoekt de regering hierbij specifiek 
aandacht te hebben of de vormgeving van arbeidsmiddeling volstaat, of 
dat de jobcoaching overgeheveld moet worden naar het centrale 
steunpunt/servicepunt van het UWV,’  

(Bijlage 2 en 3: moties ingediend tijdens het debat over 
werkvoorzieningen voor visueel beperkten) 

 
OVAL blij met aangepaste voortzetting STAP  

3. Op 14 juni plaatst beroepsvereniging voor loopbaanprofessionals OVAL een 
bericht over de Kamerbrief van 13 juni waarin wordt bekendgemaakt dat het 
resterende STAP-budget in aangepaste vorm wordt voortgezet. OVAL schrijft: 
‘Ondanks de teleurstelling dat het STAP-budget wordt afgeschaft, passen de 
voorstellen in hetgeen OVAL ook al eerder heeft aangegeven. OVAL vindt het 



 
 

 

Public Affairs Monitor       Pagina 5 | 14 
 
 

 

wenselijk dat er wordt gekeken naar scholing richting kansrijke beroepen. Het is 
dan wel van belang dat er naast scholing ook advisering over ontwikkeling 
plaatsvindt. Daarnaast zal OVAL, richting het ministerie van SZW, er voor blijven 
pleiten een periodieke arbeidsmarktscan (PAS) en een persoonlijke 
ontwikkelrekening/individuele leerrechten in te voeren.’ 
 

Commissiedebat Participatiewet 
4. Op 14 juni houdt de commissie SZW haar commissiedebat Participatiewet met 

minister Schouten (APP). Het gaat tijdens het debat veel over de cao 
onderhandelingen van Sociale Werkbedrijven. Veel Commissieleden hebben hier 
zorgen over. De minister zegt daarover dat de gemeenten verantwoordelijk zijn 
voor de cao onderhandelingen. Zij is zelf niet bij die gesprekken aanwezig. De 
minister is wel in gesprek met de VNG en Cedris over dit onderwerp. Zij zal de 
Kamer hier voor de zomer over informeren. Het lid De Jong (PVV) uit ook zijn 
zorgen over mensen die vastzitten in de bijstandswet terwijl zij niet kunnen 
werken. Hij noemt met name de Wajongers die in de bijstandswet vastzitten als 
voorbeeld. De minister zegt hierover dat dit is gebeurd in 2015. Bij de herziening 
van de participatiewet wordt in het brede spoor ook gekeken naar chronisch 
zieken en gehandicapten in de bijstand. Commissie OCTAS kijkt hier ook naar in 
haar onderzoek. Het lid Palland (CDA) vraagt naar het ‘recht op begeleiding’ bij 
het vinden van werk, bijvoorbeeld in de vorm van jobcoaching. Daarover zegt de 
minister dat het belangrijk is dat mensen passende begeleiding krijgen. Recht op 
begeleiding is juridisch en organisatorisch best ingewikkeld. Het is volgens de 
minister beter om te kijken naar de vraag hoe mensen passende begeleiding 
krijgen. Van Kent (SP) vraagt: wordt er daarbij ook rekening mee gehouden dat 
sommige mensen langer begeleiding nodig hebben dan 3 jaar. Minister antwoordt 
daarop dat het gaat om Jobcoaching bij UWV. UWV kan afwijken van de maximale 
periode als dat naar het oordeel van UWV passend is. Bij gemeenten zit er geen 
beperking op de duur. Verder worden er vragen gesteld over de stand van zaken 
van de pilot van de no-risk polis bij langdurig bijstandsgerechtigden.  De minister 
zegt hierover ‘Op dit moment wordt in samenspraak met UWV en gemeenten 
uitwerkt hoe die pilot eruit kan komen te zien. Een vereiste is bijvoorbeeld dat die 
pilot ook inzicht geeft in de effectiviteit van het instrument en ook dat die 
uitvoerbaar is.’ De minister verwacht de uitkomsten van die uitwerking eind deze 
zomer en daarna weegt de minister of het voldoende is om die pilot ook uit te 
voeren. Van Kent (SP) stelt een vraag over het niet verlagen van de 
jonghandicaptenkorting. De minister zegt dat zij in augustus naar het brede 
koopkrachtplaatje gaat kijken. In de tweede termijn van de commissie geven het 
lid De Jong (pvv) en het lid Van Kent (SP) aan dat zij teleurgesteld zijn over het 
commissiedebat participatiewet. De verwachting was bij hun dat er meer concrete 
en snelle stappen gezet zouden worden wat betreft sociale minima en mensen die 
vastzitten in de bijstand. Het lid De Jong vraagt een tweeminutendebat aan.  
Er worden drie toezeggingen gedaan tijdens het debat: 

• In de uitwerking van de participatiewet in balans heeft de minister 
toegezegd bij de scenariobeschrijving de waarden te bespreken die 
worden afgewogen tegen elkaar. Dat loopt doorlopend mee in het spoor 
2 traject. Dat is in de loop van volgend jaar 
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• De minister gaat de Kamer voor het zomerreces informeren over de 
gevoerde gesprekken met VNG en Cedris over de sociaal ontwikkel 
bedrijven en de financiële middelen die daarbij horen 

• Er is een tweeminutendebat aangevraagd door het lid De Jong en de 
plenaire griffie wordt verzocht om dat voor het zomerreces in te 
plannen. 

(zie bijlage 4: verslag commissiedebat participatiewet) 
 
Kamervragen Omtzigt over arbeidskorting voor gedeeltelijk 
arbeidsongeschikten 

5. 13 juni heeft het Kamerlid Omtzigt (Lid Omtzigt) tijdens het vragenuurtje 
Kamervragen gesteld aan staatssecretaris Van Rij (Financiën) over 
arbeidsongeschiktheidskorting voor gedeeltelijk arbeidsongeschikten.  
Arbeidsongeschikten die gedeeltelijk werken, krijgen soms geen arbeidskorting 
over hun salaris. Volgens Omtzigt betalen ze dan honderden euro's meer 
belasting. Hiermee worden deze mensen vaak "onder het sociaal minimum 
geduwd", stelt hij. Hij wil dan ook dat de staatssecretaris dit rechtzet. 
De staatssecretaris erkent dat het mislopen van de arbeidskorting "wrange 
consequenties" heeft voor mensen rondom het sociaal minimum. Het kabinet kijkt 
wat hieraan gedaan kan worden, stelt hij. Daarvoor wordt er nog gewacht op een 
rapport van de commissie Sociaal Minimum. Verder zegt Van Rij: ‘Dit is wel een 
vraag die echt op het terrein van de minister van SZW hoort. Ik wil de vraag niet 
afschuiven, want ik begrijp 'm. In zijn algemeenheid is het natuurlijk zo dat als je 
het sociaal minimum vaststelt, je ook wil bereiken dat niemand onder dat sociaal 
minimum komt, maar dit soort situaties doen zich in de praktijk wel voor met de 
huidige wetgeving. Daar moet dus sneller op geacteerd worden.’  
 

Divosa reageert op IBO Vereenvoudiging Sociale Zekerheid  
6. Op 13 juni plaatst Divosa een artikel op haar website waarin ze in gaat op de IBO-

rapportage Vereenvoudiging Sociale Zekerheid. Divosa stelt vast dat er grondige 
analyse ligt van het stelsel met de boodschap dat een nieuw stelsel niet 
eenvoudig zal zijn. Voor Divosa is essentieel dat het stelsel bestaanszekerheid 
waarborgt en zijn benieuwd naar de samenhang met de adviezen rondom het 
bestaansminimum.  In het IBO wordt de éénloketfunctie voor Werk en Inkomen 
breed uitgemeten. Divosa ziet hier voordelen in, maar mist samenhang met het 
brede sociaal domein. Ze vinden het een gemiste kans door alleen de keten van 
werk en inkomen hierin op te nemen. Divosa is van mening  dat de oplossingen 
voor de korte termijn het stelsel eerder ingewikkelder dan overzichtelijker 
maken. Wel zijn ze enthousiast over het afschaffen van de kostendelersnorm en 
de mogelijkheid om een uitkering met terugwerkende kracht te verlenen. Tot slot 
vraagt Divosa aandacht voor de kosten van een nieuw stelsel. De kans dat het 
goedkoper kan achten zij klein.  

 
Kamerbrief verlenging subsidieregeling voor scholing en re-integratie van 
personen met arbeidsbeperkingen en ernstige scholingsbelemmeringen 

7. Op 13 juni stuurt minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) 
een Kamerbrief over haar voornemen om de subsidieregeling voor scholing  en re-
integratie van personen met arbeidsbeperkingen en ernstige  
scholingsbelemmeringen (hierna: ESB-regeling) te verlengen in de periode 2024 - 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D25711&did=2023D25711
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2027. De huidige regeling is in opdracht van het Ministerie van Sociale Zaken en  
Werkgelegenheid door Regioplan geëvalueerd en loopt eind 2023 af. Aanleiding  
voor de verlenging is dat uit de evaluatie de meerwaarde van de ESB-regeling 
blijkt en dat er op dit moment nog geen alternatieven zijn waarmee jongeren die  
vallen onder de ESB-regeling op goede wijze kunnen worden ondersteund, aldus 
Schouten. De evaluatie van de regeling is ondersteund door UWV. Een leerpunt is 
dat de succesvolle instroom van de doelgroep vooral plaatsvond in 
arbeidsmarktregio’s waar een scholingsinstelling gevestigd is, in 
arbeidsmarktregio’s zonder scholingsinstelling was er nauwelijks gebruik van de 
regeling. De minister gaat hiermee aan de slag. (zie bijlage 5: Kamerbrief 
ESB-regeling) 

 
STAP-budget in aangepaste vorm verder 

8. Op 13 juni maken ministers Van Gennip (SZW) en Wiersma (OCW) in een 
Kamerbrief bekend dat het STAP-budget in aangepaste vorm wordt voortgezet. 
Vorige week nam de Tweede Kamer hier al de motie-Van der Lee over aan. 
Tijdens de Voorjaarsbesluitvorming is bepaald dat er per 2024 geen middelen 
voor het STAP-budget worden vrijgemaakt. Het is een van de 
bezuinigingsmaatregelen waartoe het kabinet heeft besloten, waarbij nadelige 
koopkrachteffecten voor mensen zoveel mogelijk zijn voorkomen. Voor de 
resterende tijdvakken van dit jaar is in totaal nog 102 miljoen euro beschikbaar. 3 
juli start – zoals gepland – een nieuwe aanvraagronde van STAP, waarin 20 
miljoen euro kan worden aangevraagd. Dit is lager dan de geplande 34 miljoen 
euro. Zo kan een groter deel van het resterende budget gerichter worden ingezet, 
in aansluiting op de wens van de Tweede Kamer. Het is niet uitvoerbaar om het 
opleidingsaanbod per juli al in te perken. Naar aanleiding van de motie-Van der 
Lee bekijken ministers Van Gennip en Wiersma hoe de voor 2023 resterende 
STAP-middelen zo gericht mogelijk ingezet kunnen worden. Bijvoorbeeld door 
vanaf september alleen OCW-erkende opleidingen subsidiabel te maken voor 
STAP-budget. (zie bijlage 6: Kamerbrief STAP) 

 
VNO-NCW en MKB-NL: aanpassing banenafspraak stap in goede richting 

9. Op 13 juni plaatst VNO-NCW een artikel omtrent de aanpassingen in de 
banenafspraak: 'De recente uitbreiding van de doelgroep van de Banenafspraak is 
een goede eerste stap. Extra maatregelen zijn komende tijd echter nodig om nog 
meer mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt met succes en blijvend naar 
werk te begeleiden.’ Deze boodschap is ook de kern van een position paper over 
het thema dat beide organisaties aan de Tweede Kamer hebben gestuurd. Het is 
belangrijk dat de doelgroep veel beter in beeld wordt gebracht, aldus de 
ondernemersorganisaties. Ze merken dat er weinig kandidaten zijn vanuit de 
doelgroep terwijl er werk in overvloed is.  

 
SCP: Participatiewet heeft te grote focus op betaald werk 

10. Voorafgaand aan het commissiedebat Participatiewet dat op 14 juni plaatsvindt, 
heeft het Sociaal Cultureel Planbureau op 13 juni een onderzoek gedeeld op haar 
website dat de noodzaak van het fundamenteel herzien van de Participatiewet 
onderstreept. De Participatiewet regelt sinds 2015 de bijstand en heeft als 
voornaamste doel zoveel mogelijk mensen aan het werk te helpen. Veel 
gemeenten richten zich daarom vooral op mensen die relatief makkelijk naar werk 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2023/06/13/stap-budget-in-aangepaste-vorm-verder
https://www.scp.nl/publicaties/publicaties/2023/06/09/een-brede-blik-op-bijstand
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begeleid kunnen worden. Veel bijstandsgerechtigden kampen echter met 
meerdere problemen. Door de focus van gemeenten op betaald werk worden deze 
mensen niet altijd goed geholpen. De nieuwe Participatiewet moet volgens het 
SCP zich dan ook niet alleen richten op werk en inkomen, maar beter aansluiten 
op het leven van mensen met een bijstandsuitkering en hun problematiek. Uit het 
SCP-onderzoek blijkt dat mensen met een bijstandsuitkering relatief vaak met 
allerlei problemen in het dagelijks leven kampen. Zij hebben bijvoorbeeld moeite 
met huishoudelijke activiteiten, bewegen (zoals (trap)lopen), beperkte 
administratieve vaardigheden en een klein sociaal netwerk. Ook hebben veel 
mensen in de bijstand gezondheidsproblemen. Door deze stapeling van problemen 
kunnen bijstandsgerechtigden minder actief meedoen in de samenleving en 
voelen zij zich vaker eenzaam. (zie bijlage 7: Rapport SCP Participatiewet ) 
 

Uitkomsten Procedurevergadering SZW 
11. Op 13 juni neemt de Kamercommissie SZW diverse besluiten tijdens haar 

procedurevergadering. Allereerst wordt mevrouw Sahla (D66) verkozen tot 
ondervoorzitter van de commissie SZW, de positie was vacant geworden door het 
vertrek van mevrouw Van Beukering die burgemeester van Nieuwegein is 
geworden. Het wetgevingsoverleg Jaarverslag en Slotwet SZW en het 
verantwoordingsonderzoek van de ARK op 28 juni 2023 wordt geannuleerd en 
aangemeld als een hamerstuk. Wel besluit de commissie op verzoek van mevrouw 
Kathmann (PvdA) tot het plannen van een Wetgevingsoverleg over het deel SZW 
van de Voorjaarsnota. Het Onderzoek naar waterbedeffecten van 
arbeidsmarktbeleid komt aan de orde tijdens het nog te plannen commissiedebat 
Arbeidsmarktbeleid. Ook bevestigt de commissie dat de technische briefing met 
UWV en SVB over hun ICT veranderopgave doorgang zal vinden op 28 juni 2023. 
De volgende leden hebben zich aangemeld: Strolenberg (VVD), Sahla (D66), Van 
der Lee (GroenLinks), Den Haan (fractie Den Haan) en Van der Plas (BBB) (ovb). 
(zie bijlage 8: besluitenlijst procedurevergadering)  

 
Oproep OVAL 

12. Op 13 juni plaatst OVAL voorafgaand aan het commissiedebat Participatiewet een 
oproep op haar website die gericht is aan de Tweede Kamer. OVAL signaleert dat 
niet alle mensen voldoende kansen en ondersteuning krijgen, terwijl ze graag aan 
de slag willen maar nog niet over de juiste kennis of ervaring beschikken. Een van 
de belangrijkste punten waar OVAL aandacht voor vraagt, is het harmoniseren 
van eisen voor jobcoaching en het vaker inzetten van jobcoaches. OVAL roept 
daarom op tot het harmoniseren van kwaliteitseisen, duur en tarifering voor 
jobcoaching, waarbij het UWV-erkenningskader jobcoaching als leidraad kan 
dienen. Daarnaast pleit OVAL ervoor om jobcoaches ook in te zetten bij het 
zoeken naar een geschikte werkplek. Tot slot vraagt OVAL aandacht voor het 
inzetten van private dienstverleners om mensen in de bijstand te activeren en te 
begeleiden naar werk. Op dit moment krijgen kwetsbare werkzoekenden vaak 
onvoldoende of zelfs geen ondersteuning, terwijl zij juist het hardst ondersteuning 
nodig hebben. OVAL pleit voor meer activeringstrajecten en het inschakelen van 
private dienstverleners, die hun expertise hebben bewezen en klaarstaan om deze 
mensen te helpen. 
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De vakbonden en VDL Nedcar bereiken een akkoord bereikt over aanpassing 
van het sociaal plan.  

13. Op 13 juni bereiken de vakbonden en VDL Nederland een akkoord over de 
verbetering van het huidig sociaal plan. De belangrijkste aanpassing is een forse 
verhoging van de ontslagvergoedingen. Verder mogen mensen die worden 
herplaatst naar het nieuw in te richten mobiliteits- en innovatiecentrum, maar 
daar niet met het produceren van auto’s bezig gaan, de nieuwe functie weigeren 
en terugvallen op het sociaal plan. Jeroen Bruinsma (CNV onderhandelaar) zegt in 
een reactie: ‘Het is nu aan de vakbondsleden om te zeggen of zij het voldoende 
vinden. Donderdag 15 juni houden we twee gezamenlijke ledenvergaderingen, 
waar na afloop schriftelijk gestemd mag worden. Stemt de meerderheid ermee in, 
dan staan deze afspraken. Zo niet, dan moeten we ons beraden op 
vervolgstappen.’ 
 

Reactie AWVN op Kamerbrief over banenafspraak  
14. Op 12 juni plaatst de AWVN een reactie op haar website op de Kamerbrief van 

minister Schouten (APP) over het versterken van de banenafspraak. Minister 
Schouten stuurde deze brief op 7 juni naar de Kamer. Hierin kondigt zij enkele 
concrete maatregelen aan zoals verbreding van de doelgroep die valt binnen de 
banenafspraak en het versterken van de inzet voor werknemers die ook bij 
bovenstaande verbreding niet tot de doelgroep banenafspraak behoren, maar wel 
ondersteuning (al dan niet tijdelijk) nodig hebben om aan de slag te gaan. De 
AWVN schrijft: ‘AWVN heeft herhaaldelijk gepleit voor het uitbreiden van de 
doelgroep voor de banenafspraak, het harmoniseren van re-integratie-
instrumenten en het beter in beeld brengen van mensen met een achterstand op 
de arbeidsmarkt. Het is mooi dat op deze punten nu verbeteringen worden 
aangekondigd.’  

 
Goldschmeding Foundation steunt jobcoach bij Stadskamer 

13. Op 12 juni plaatst de Goldschmeding Foundation op haar website een artikel over 
de Stadskamer in Doetinchem. De Stadskamer biedt arbeidsgerichte dagbesteding 
voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, meestal mensen met een 
(lichte) beperking. Soms willen deze mensen de stap maken naar (beschut) werk. 
Daarbij kunnen ze veel baat hebben bij een jobcoach, maar een externe jobcoach 
is voor de doelgroep in de praktijk vaak een groep te ver. Daarom gaat de 
Stadskamer, met steun van de Goldschmeding Foundation, werken met eigen 
jobcoaches. Op die manier kunnen de bezoekers van de dagbesteding vanuit hun 
eigen vertrouwde omgeving de stap maken richting de arbeidsmarkt. In het 
artikel wordt ingegaan op het concept ‘Simpel Switchen in de participatieketen’ 
dat deze overgang (tussen de sociale werkvoorziening en werk) makkelijker moet 
maken.  

 
Notaoverleg Initiatiefnota van het lid Kat over sneller uit de schulden 

14. Op 12 juni bespreekt de vaste commissie SZW met minister Schouten en minister 
Weerwind de initiatiefnota van het Kamerlid Kat (D66) over sneller uit de 
schulden. Na afloop diende de Kort (VVD) een motie in om te onderzoeken hoe de 
overheid haar preferente positie kan benutten om een akkoord te sluiten tussen 
schuldenaar en schuldeiser om zo gerechtelijke procedures te voorkomen. Dit 
verzoek krijgt de steun van de minister en krijgt daarmee het oordeel Kamer. De 
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motie van De Jong en Kat (D66) teneinde wettelijke te regelen dat gemeenten 
een schuldregeling bindend kunnen verklaren als 2/3 van de schuldeiser akkoord 
zijn wordt ontraden. Daarnaast dienen zij een motie om de kwaliteitseisen voor 
schuldhulpverlening verder uit te werken. Ook deze ontraad de minister. Palland 
dient een motie in met het verzoek om een pilot vorm te geen waarbij 
gerechtsdeurwaarders een bredere invulling hebben bij vroegsignalering. Minister 
Weerwind geeft deze het oordeel Kamer.  

 
Kabinetsreactie op IBO vereenvoudiging 

15.  Op 9 juni reageren minister Schouten (APP) en minister Van Gennip (SZW) in een 
brief op het interdepartementaal beleidsonderzoek (IBO) Vereenvoudiging sociale 
zekerheid. Het kabinet omarmt de centrale boodschap, ‘we moeten moeilijk 
makkelijker maken’ uit het rapport. Via hun brief informeren de ministers de 
Kamer over hoe zij met de resultaten van het IBO om willen gaan, zodat 
vereenvoudiging kan bijdragen aan een sociale zekerheid, die beter past bij wat 
mensen nodig hebben. Een grote vereenvoudiging van het sociale zekerheidstelsel 
is niet makkelijk en kost tijd. Vereenvoudiging kent ook dilemma’s. Zo kan een 
eenvoudiger stelsel minder gericht zijn, waardoor de ondersteuning van 
Nederlanders de overheid meer geld kost of een grotere groep bediend moet 
worden met hetzelfde geld. Om het voor mensen makkelijker te maken, wil het 
kabinet het stelsel in den brede tegen het licht houden. Het kabinet richt daarom, 
samen met uitvoerders en gemeenten, een nieuw overheidsbreed programma 
Vereenvoudiging Inkomensondersteuning voor mensen (VIM) op. Dit programma 
gaat aan de slag met scenario’s voor een eenvoudigere inkomensondersteuning 
op de lange termijn. Ook pakt het programma knelpunten op die ontstaan als 
mensen te maken hebben met een samenloop van regelingen. Tegelijkertijd werkt 
het kabinet waar dat nu al kan samen met uitvoerders en gemeenten aan het 
vereenvoudigen van de sociale zekerheid. Zo werkt het kabinet aan verbeteringen 
binnen de Participatie- en de Werkloosheidswet. Ook wordt gekeken naar de 
manier van handhaven. Daarbij neemt het kabinet de lessen en inzichten uit het 
IBO telkens mee. In de kabinetsreactie die vandaag naar de Kamer is gegaan, 
staat een volledig overzicht van alle initiatieven om de sociale zekerheid en de 
uitvoering eenvoudiger te maken voor mensen die hier van afhankelijk zijn. Het 
IBO Vereenvoudiging sociale zekerheid geeft inzicht in de grote opgave waar de 
sociale zekerheid voor staat. De vereenvoudiging is alleen kansrijk wanneer 
betrokkenen – waaronder het Rijk, de uitvoerders en de politiek – doorlopend 
rekening houden met eenvoud bij het ontwikkelen en beoordelen van wet- en 
regelgeving. (zie bijlage 9: Kabinetsreactie op IBO vereenvoudiging) 

 
Vakbond VCP blij met nieuwe kaderovereenkomst voor thuiswerkende 
grensarbeiders 

16. Op 9 juni plaatst vakbond VCP een bericht op haar website over de nieuwe 
kaderovereenkomst omtrent grensarbeid die begin juni is gesloten in de EU en 
door onder meer Duitsland en Nederland is ondertekend. Minister Van Gennip 
(SZW) stuurde op 6 juni een Kamerbrief over deze overeenkomst. Dankzij de 
nieuwe regels wordt het voor grensarbeiders (dat wil zeggen, mensen die in een 
ander land werken dan waar zij wonen) makkelijker om hybride te werken zonder 
dat zij in de problemen komen met het socialezekerheidsrecht. Tijdens corona 
gingen ook grensarbeiders merendeels thuiswerken. Dit creëerde een probleem, 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D25257&did=2023D25257
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omdat men ineens niet meer genoeg in het werkland aan het werk was en 
daarmee dan ook onder de socialezekerheidsregels van het woonland zouden 
gaan vallen. Destijds zijn er tijdelijke afspraken gemaakt waardoor werkenden er 
niet onder gingen lijden. Deze tijdelijke afspraken werden steeds verlengd, maar 
zouden per juli 2023 vervallen. Dankzij de kaderovereenkomst kunnen 
grensarbeiders nu tot 50 procent van hun werktijd thuiswerken zonder dat zij in 
de problemen komen met socialezekerheids- of belastingregels. De VCP is blij dat 
dit nu voor werkenden is geregeld. De vakbond schrijft verder: ‘Willen werkgevers 
en werknemers een beroep doen op deze kaderovereenkomst dienen ze zich wel 
te melden bij de SVB. Wanneer dit niet gebeurt, geldt in principe de staande wet- 
en regelgeving. Omdat de uitvoering door de SVB als structurele stap wat tijd 
vergt heeft de minister de SVB gevraagd om een noodscenario te creëren 
waardoor de SVB wel in juli 2023 al kan beginnen, maar het pas halverwege 2024 
gestandaardiseerd is.’  

 
Antwoorden Kamervragen  

17. Op 9 juni beantwoordt staatssecretaris Van Huffelen (BZK) Kamervragen van de 
leden Rahimi (VVD) en Slootweg (CDA) over het bericht ‘Digitale identiteit voor 
burgers: doelen behaald, maar nog onduidelijkheid over toekomstige 
inlogmiddelen'. De leden vragen: ‘Deelt u de mening dat het onwenselijk is dat 
door strengere beveiligingsmaatregelen, die per 1 juli met de ingang van de Wet 
digitale overheid ingaan, een grote groep burgers, die normaal gebruik maakt van 
smscodes om in te loggen bij DigiD, dit straks niet meer kunnen omdat het 
technisch aansluitpunt dat moet komen zodat uitvoerende organisaties zoals de 
UWV, de Belastingdienst en gemeenten slechts op één centraal punt aan hoeven 
te sluiten, er nog niet is?’ De staatssecretaris antwoordt hierop dat het voor 
burgers lastig kan zijn om digitaal volwaardig mee te doen. Er moet om die reden 
altijd een goed werkend en toegankelijk fysiek alternatief zijn om in contact te 
treden met publieke dienstverleners. Burgers kunnen bij digitale dienstverlening 
onder andere geholpen worden bij de Informatiepunten Digitale Overheid (IDO’s) 
en de helpdesk van DigiD en eHerkenning. Daarnaast ben ik bezig met het verder 
ontwikkelen van voorzieningen voor digitaal machtigen en vertegenwoordigen, 
zodat een burger ook aan iemand anders kan vragen iets voor hem of haar te 
regelen. (zie bijlage 10: Antwoorden op Kamervragen Rahimi en 
Slootweg) 

 
Visiebrief Participatiewet in balans  

18. Op 9 juni stuurt minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) 
haar visiebrief Participatiewet in balans naar de Kamer. In deze brief gaat de 
minister in op de herziening van de Participatiewet op de langere termijn. Zij deelt 
haar visie en geeft aan welke stappen ze wil zetten. Deze visie werkt zij de 
komende maanden uit in een programma waarin zij de beleidstheorie die ten 
grondslag ligt aan de wet goed tegen het licht houdt. De minister is voornemens 
om in het najaar een volledig programmaplan naar de Kamer te sturen voor het 
programma Participatiewet in balans. Het (tussen-)resultaat van het programma 
vormt een set aan beleidsvarianten en/of scenario’s, op basis waarvan keuzes 
over de toekomstige Participatiewet kunnen worden gemaakt. Aan de hand van 
deze keuzes wordt in het vervolgtraject de Participatiewet uitgewerkt en start het 
wetstraject. (zie bijlage 11: Visiebrief Participatiewet in balans) 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D25319&did=2023D25319
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D25236&did=2023D25236
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Tweede voortgangsbrief 2023 Nationale Dementiestrategie 

18. Op 9 juni stuurt minister Helder (Langdurige Zorg en Sport) de tweede 
voortgangsbrief 2023 Nationale Dementiestrategie naar de Kamer. Deze brief richt 
zich specifiek op de activiteiten en programma’s die zijn gestart in het kader van 
de strategie. De belangrijkste redenen om met de strategie te starten zijn de 
ingrijpende impact van dementie op mensen en hun naasten, de toenemende 
zorgbehoefte naarmate de symptomen verergeren en het feit dat er momenteel 
geen genezing is mogelijk is. Het aantal mensen met dementie in Nederland zal 
naar verwachting stijgen in 2040 en 2050. Het eind van de brief bevat een reactie 
op het rapport ‘Positie jonge mensen met dementie’ dat eerder is ontvangen. In 
deze reactie onder het kopje ‘Werk en inkomen’, vermeld de minister het 
volgende. ‘Bij het onderwerp werk en inkomen hebben de aanbevelingen 
betrekking op het ontwikkelen van uniforme WIA-richtlijnen, het mogelijk maken 
van een zinvolle daginvulling bij de oude werkgever en het organiseren van een 
warme overdracht tussen bedrijfsarts en UWV-verzekeringsarts.’ Op dit moment is 
het zo dat iemand na een ziekmelding eerst een wachttijd van 104 weken moet 
doorlopen - waarin het loon wordt doorbetaald door de werkgever – voordat een 
sociaal medische beoordeling door een verzekeringsarts van UWV plaatsvindt in 
het kader van de Wet WIA. Bij deze WIA-beoordeling wordt vastgesteld wat 
iemand met een ziekte of beperking nog kan verdienen en op basis daarvan wordt 
een arbeidsongeschiktheidspercentage vastgesteld. In het rapport van Berenschot 
wordt aanbevolen om te komen tot een algemene richtlijn om zo spoedig mogelijk 
over te kunnen gaan tot de aanvraag van een WIA-uitkering. Bij dementie duurt 
het vaak heel lang (langer dan 4 jaar bij jonge mensen met dementie) voordat die 
diagnose wordt gesteld. Het kan voorkomen dat iemand voorafgaand aan een 
ziekmelding al stappen heeft gezet vanwege klachten die later worden 
toegeschreven aan dementie. Iemand kan bijvoorbeeld al minder uren zijn gaan 
werken. Dat kan onvoordelig uitpakken voor mensen, omdat bij de WIA-
beoordeling wordt uitgegaan van het werk en het loon dat iemand verdiende voor 
de ziektemelding. Berenschot beveelt aan om zinvolle daginvulling bij de oude 
werkgever voor mensen met dementie mogelijk te maken. Het staat buiten kijf 
dat het bieden van een zinvolle daginvulling, zeker ook voor jonge mensen met 
dementie heel erg belangrijk is. Aanbevolen wordt te verkennen of er binnen de 
WIA-regelgeving aanpassingen gedaan kunnen worden om dit mogelijk te maken. 
Op verschillende onderdelen is er meer mogelijk dan de gangbare praktijk op dit 
moment laat zien. Van belang is dat betrokkenen beter op de hoogte zijn van de 
deze mogelijkheden. Om die reden geeft de minister aan dat zij een 
(communicatie)traject zal starten gericht op het goed informeren van betrokkenen 
(o.a. artsen, arbeidsdeskundigen, casemanagers dementie, mensen met dementie 
op jonge leeftijd). Zij betrekt de minister van SZW en het Kenniscentrum 
Dementie op Jonge Leeftijd hierbij. Het door de minister van SZW gefinancierde 
platform Toekomst Arbeidsgerelateerde Zorg, onder leiding van het RIVM, dat 
gericht is op het delen van kennis en informatie tussen bedrijfsartsen en 
professionals uit de reguliere zorg, kan hierbij ook een rol vervullen. (zie bijlage 
12: Tweede voortgangsbrief 2023 Nationale Dementiestrategie) 
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Colofon 
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de 
politiek en strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning 
gebruiken van het PA-team? Neem dan contact met ons op: 
publicaffairs@uwv.nl 
  
 
  
De PA-Monitor wordt samengesteld door: 
 

  

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 
Corporate Intelligence 
Meer weten? In de databank Corporate Intelligence van het PA-team vind je tal 
van documenten (zoals moties, debatverslagen, Kamerbrieven en ga zo maar 
door). Ook vind je hier een archief van alle PA-monitors. Bekijk het hier: 
Corporate Intelligence 
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